

2014 / 4

双月刊 · Bimonthly

主管单位：中华人民共和国文化部

主办单位：国家图书馆 中国图书馆学会

Supervised by Ministry of Culture of People's Republic of China

Sponsored by National Library of China & Library Society of China

中国图书馆学报

JOURNAL OF LIBRARY SCIENCE IN CHINA

国家社科基金资助期刊
国家期刊奖百种重点期刊
中国期刊方阵期刊
全国中文核心期刊
CSSCI 来源期刊
中国优秀图书馆学期刊

万方数据

研究论文

- 网络科技信息结构化监测的思路和技术方法实现 张智雄 等 (4)
- 高校图书馆信息共享空间用户交互学习行为分析 胡昌平 胡 媛 (16)
- 我国图书情报学的认知结构及其演化 张 斌 贾 茜 (30)
- 科学评价视角下 F1000、Mendeley 与传统文献计量指标的比较 宋丽萍 等 (48)
-

探索交流

- 互联网时代的智识自由与社会责任之争
——美国公共图书馆互联网过滤相关法案与判例研究 李超平 等 (55)
- 清末民初日本图书馆学的传入及其影响 潘燕桃 程焕文 (65)
- DDC 关联数据实现研究 贾君枝 赵 洁 (76)
- 论洪范五对中国现代图书馆事业的贡献 顾建新 等 (83)
- 图书馆“阅读障碍症”群体服务的理论与实践 束 漫 孙 蓓 (92)
-

综述评介

- 网络信息行为研究现状及发展动态述评 查先进 等 (100)
- 国外数据管护 (Data Curation) 研究与实践进展 王 芳 慎金花 (116)
-

张琪玉情报语言学思想研讨会侧记

周爱武 等 (129)

MAIN CONTENTS

RESEARCH PAPERS

- The Ideas and Methods of Structural Monitoring of the Scientific and Technical Information Resources on the Web Zhang Zhixiong, et al. (4)
- An analysis of User Interactive Learning Behavior in Academic Library Information Commons Hu Changping, Hu Yuan (16)
- The Cognitive Structure of Library and Information Science in China and Its Evolution Zhang Bin, Jia Xi (30)
- Observation of F1000, Mendeley and Traditional Bibliometric Indicators from the Perspective of Scientific Assessment Song Liping, et al. (48)

COMMUNICATIONS

- Controversy between Intellectual Freedom and Social Responsibility in the Internet Age: US Public Library-Related Legislation and Case Studies Li Chaoping, et al. (55)
- The Introduction of Japanese Library Science into China and Its Impact in Late Qing Dynasty and Early Period of the Republic of China Pan Yantao, Cheng Huanwen (65)
- The Realization of DDC as Linked Data Jia Junzhi, Zhao Jie (76)
- Research on Hong Fanwu's Remarkable Contribution to the Modern Library Cause of China Gu Jianxin, et al. (83)
- Theories and Practice of Library Services to People with Dyslexia Shu Man, Sun Bei (92)

REVIEWS

- Review on the Research Status and Development Trend of Network Users' Information Behavior Zha Xianjin, et al. (100)
- Advances in Data Curation Abroad: Research and Practice Wang Fang, Shen Jinhua (116)

触摸屏自助借书系统

Touch Screen Self-Service Library System

二维码扫描下载

海量正版资源

控制期限自动归还

北京方正阿帕比技术有限公司
www.apabi.com
tel: 010-82179510

触摸屏自助借书系统